
1 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXIV/2016 

z obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 18 lipca 2016 roku  

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 17 
 00

. 

 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk. 

W obradach uczestniczyło 9 radnych, co stanowi 60 % ustawowego składu Rady. 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Rafał Hanusiak 

p.o. Dyrektora MDK – Jolanta Kwindacz 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Małgorzata Patyk  

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym – Krzysztof Adryjański 

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacja Radnego Marka Kułakowskiego. 

6. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa.  

7. Uchwała Nr 158/XXIV/2016 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

budynkiem garażowym położonym w Blachowni przy ul. Ks. Mariana Kubowicza 

8. Uchwała Nr 159/XXIV/2016 w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Małgorzaty Olszewskiej 

na uchwałę Nr 62/XII/2015 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 7 września 2015 roku 

i stanowisko Nr 1/XX/2016 z dnia 11 marca 2016 roku. 

9. Uchwała Nr 160/XXIV/2016 w sprawie zmiany uchwały NR 155/XXIII/2016 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 27 czerwca 2016 r. dotyczącej ustalenia regulaminu targowiska miejskiego 

„Mój Rynek” w Blachowni przy ulicy Kubowicza dz. nr ewid. gr 913/311, 913/277, 913/305 

i 603/4 obręb Blachownia. 

10. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

budynkiem garażowym położonym w Blachowni przy ul. Ks. Mariana Kubowicza. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Małgorzaty Olszewskiej 

na uchwałę Nr 62/XII/2015 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 7 września 2015 roku 

i stanowisko Nr 1/XX/2016 z dnia 11 marca 2016 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 155/XXIII/2016 Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 27 czerwca 2016 roku dotyczącej ustalenia regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” 

w Blachowni przy ulicy Kubowicza dz. Nr ewid. gr. 913/311, 913/227, 913/305 i 603/4 obręb 

Blachownia 
12. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni Odczytanie wniosku i opinii  
 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XXIV Sesji przywitała radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 9 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 155/XXIII/2016 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 

27 czerwca 2016 roku dotyczącej ustalenia regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” 

w Blachowni przy ulicy Kubowicza dz. Nr ewid. gr. 913/311, 913/227, 913/305 i 603/4 obręb 

Blachownia, ponieważ w uchwałę należy uzupełnić o datę, od kiedy będzie pobierana opłata 

na targowisku.  

 
Wiceprzewodniczący Tomasz Rećko wnioskował o wycofanie z porządku obrad punktu nr 10 

w sprawie podjęcie uchwały dotyczącej rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia interesu 

prawnego uchwałą Nr 117/XIX/2016 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 24 lutego 2016 roku 

w sprawie przystąpienia do uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 

ponieważ w terminie do 27 lipca 2016 roku Starostwo Powiatowe w Częstochowie podejmie decyzję 

dotycząca składowania odpadów, co może diametralnie zmienić stanowisko w sprawie 

zagospodarowania przestrzennego.  

 
Przewodnicząca Rady Edyta Madryk poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 155/XXIII/2016 Rady 

Miejskiej w Blachowni z dnia 27 czerwca 2016 roku dotyczącej ustalenia regulaminu targowiska 

miejskiego „Mój Rynek” w Blachowni przy ulicy Kubowicza dz. Nr ewid. gr. 913/311, 913/227, 

913/305 i 603/4 obręb Blachownia”. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Madryk poddała pod głosowanie wniosek o wycofanie z porządku 

obrad punktu dotyczącego rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia interesu prawnego uchwałą 

Nr 117/XIX/2016 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 24 lutego 2016 roku w sprawie przystąpienia 

do uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Madryk przedstawiła po zmianach porządek obrad, który został 

przyjęty jednogłośnie głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 
Ad pkt. 3. 
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Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk wnioskowała o usprawiedliwienie na dzisiejszej sesji Radnej 

Małgorzaty Bernat, Radnej Katarzyny Boryckiej, Pawła Hreczańskiego, Radnej Beaty Matuszewskiej, 

Radnego Pawła Pydę i Radnego Jacka Roguta. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 

Komisji w dniu 14 lipca 2016 r. Radnej Katarzyny Boryckiej, Radnego Andrzeja Pilarza i Radnej 

Beaty Matuszewskiej. 

 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie – 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji Nr XXIII/2016 z dnia 27 czerwca 2016 roku został przyjęty jednogłośnie 

– 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radny Sebastian Cierpiał (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Radny Tomasz Czech (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Radny Andrzej Pilarz (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska przedstawiła informacje o pracy w okresie 

międzysesyjnym, poinformowała między innymi: 

1. W Urzędzie Marszałkowskim Województwa Śląskiego w Katowicach podpisałam umowę 

o dofinansowanie projektu „Cyfrowa Blachownia”. Jest to pierwsza umowa na dofinansowanie 

ze środków UE w ramach RPO Woj. Śląskiego na lata 2014-2020. Jej realizacja rozpoczęła się z 

dniem 1 lipca br., a kwota dofinansowania wynosi 1 mln 150 tyś. zł. 

2. Rozpoczęty został proces wyboru przedstawicieli organizacji pozarządowych do Rady Pożytku 

Publicznego Gminy Blachownia. Do 29 lipca br. zgłaszane będą kandydatury, a do końca 

sierpnia zakończy się proces głosowania i rekomendowania 4 kandydatur ze strony organizacji 

do składu Rady. Cały – 8 osobowy skład Rady będzie znany w pierwszych dniach września br. 

3. Do 27 lipca zgłoszony zostanie przez Gminę Blachownia kolejny wniosek o dofinansowanie ze 

środków UE w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych RPO WSL. Tym razem na 

kwotę dofinansowania 350 tyś. zł przedłożę aplikację dotyczącą wsparcia 27 osób długotrwale 

bezrobotnych, które uzyskają kompleksową pomoc zmierzającą do ich zatrudnienia – po 

wcześniejszym uzupełnieniu kwalifikacji niezbędnych na rynku pracy. 

4. Na spotkaniu Zespołu ds. Rewitalizacji zaprezentowane zostały założenia przestrzenno – 

funkcjonalne do kompleksowej modernizacji budynków: Sienkiewicza 16 oraz tzw. Prażynki. 

W chwili obecnej w końcowej fazie są prace związane z wykonaniem dokumentacji technicznej 

na przebudowę w/w obiektów. 

(pozostałe informacje stanowią załączniki do protokołu). 

 

Ad pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że od poprzedniej sesji 27 czerwca 2016 r. 

nie wpłynęły zaproszenia, poza pracą bieżącą nie uczestniczyła w imprezach. 

Odczytała podziękowanie od mieszkanki Blachowni dla Strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Blachowni, którzy nie dopuścili do wybuchu butli z gazem (pismo w załączeniu do protokołu). 
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Ad pkt. 8 

Interpelacje i wnioski radnych. 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie wycięcia dziko rosnących krzaków, 

przycięcia drzew, usunięcia azbestu oraz odbudowy kratek burzowych (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

 

Radny Henryk Kania złożył interpelacje w sprawie zamontowania zjeżdżalni na placu zabaw przy 

ul. Jodłowej, która została uszkodzona i zdemontowana w okresie zimowym. 

 

Radny Cezary Osiński zapytał, czy została wykonana ekspertyza techniczna mostka 

w Trzepizurach (składał interpelacje w tej sprawie)?  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Usunięcia azbestu zalegającego w lesie obok DPS. 

2. Zakupienia nagłośnienia do sali konferencyjnej. 

3. Ustawienia kontenera na odpady zielone. 

 

Radny Marek Kułakowski poinformował, że na Osiedlu Komunalnym są uszkodzone pojemniki 

odpady komunalne, prosił o ich wymianę. 

 

Ad pkt. 9 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem garażowym 

położonym w Blachowni przy ul. Ks. Mariana Kubowicza. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 158/XXIV/2016 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

budynkiem garażowym położonym w Blachowni przy ul. Ks. Mariana Kubowicza została podjęta 

jednogłośnie – 9 głosów „z”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się” 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Ad pkt. 10. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały 

udzielenia odpowiedzi na skargę Małgorzaty Olszewskiej na uchwałę Nr 62/XII/2015 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 7 września 2015 roku i stanowisko Nr 1/XX/2016 z dnia 11 marca 2016 roku 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 159/XXIV/2016 w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Małgorzaty Olszewskiej 

na uchwałę Nr 62/XII/2015 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 7 września 2015 roku i stanowisko 

Nr 1/XX/2016 z dnia 11 marca 2016 roku została podjęta większością głosów w stosunku 4 głosy 

„za”, 3 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymuje się” 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Ad pkt. 11 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały NR 155/XXIII/2016 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 27 czerwca 2016 

r. dotyczącej ustalenia regulaminu targowiska miejskiego „Mój Rynek” w Blachowni przy ulicy 

Kubowicza dz. nr ewid. gr 913/311, 913/277, 913/305 i 603/4 obręb Blachownia. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński zapytał czy niedociągnięcie w uchwale miałoby wpływ na utratę dotacji? Kto 

jest odpowiedzialny za przygotowanie regulamin z wadą? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że wada w uchwale nie miałaby żadnego 

wpływu na zwrot dotacji, ewentualnie mielibyśmy kwestię Vat do rozliczenia, ponieważ jest kosztem 

niekwalifikowanym. 

 

Uchwała Nr 160/XXIV/2016 w sprawie zmiany uchwały NR 155/XXIII/2016 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 27 czerwca 2016 r. dotyczącej ustalenia regulaminu targowiska miejskiego „Mój 

Rynek” w Blachowni przy ulicy Kubowicza dz. nr ewid. gr 913/311, 913/277, 913/305 i 603/4 obręb 

Blachownia został podjęta jednogłośnie – 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się”. 

Na Sali obecnych 9 radnych.  

 

Ad pkt. 12 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski 

radnych: 

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie: 

1. Azbestu zalegającego obok DPS poinformowała, że została podpisana umowa z Firmą 

na usunięcie azbestu, która w ciągu miesiąca zobowiązana jest do wykonania umowy. 

2. Odbudowy kratek burzowych odpowiedziała, że trzeba sprawdzić czy kanały są drożne 

i jakie będą potrzebne na ten cel środki? Kratki zostaną udrożnione natomiast kanały, jeżeli 

znajdą się środki w budżecie. 

 

Radnemu Henrykowi Kani w sprawie zamontowania zjeżdżalni na placu zabaw przy ul. Jodłowej 

wyjaśniła, że zjeżdżalnia została zdemontowana, ponieważ zagrażała bezpieczeństwu dzieci. W miarę 

posiadanych środków zostanie uzupełniona.  

 

Radnemu Cezaremu Osińskiemu w sprawie ekspertyzy technicznej mostka w Trzepizurach 

odpowiedziała, że w przyszłorocznym budżecie będzie można wykonać naprawę mostka, ponieważ 

w tegorocznym nie ma na ten cel środków. 

 

Radnej Edycie Mandryk w sprawie: 

1. Zakupu nagłośnienia do sali konferencyjnej odpowiedziała, że koszt nagłośnienia jest wysoki 

około 25 tyś. zł. Sesje (po odbiorze remizy) będą się odbywały na nowej sali. 

2. Ustawienia kontenera na odpady zielone odpowiedziała, że musiałyby być na ten cel środki 

w budżecie. Każdy mieszkaniec ma worki na odpady ekologiczne. Z doświadczenia innych gmin 

wiemy, że w tych kontenerach znajdują się odpady komunalne. 

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie pojemników na odpady komunalne poinformowała, 

że właścicielem pojemników jest Firma wywożąca odpady. Informacje o uszkodzonych pojemnikach 

są przekazywane do Firmy i sukcesywnie wymieniane.  

 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy na placu zabaw przy Placu Konstytucji zostaną wymienione 

uszkodzone zabawki? 

 

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym Krzysztof Adryjański poinformował, że zostało 

zlecone wykonanie naprawy uszkodzonych urządzeń zabawowych. Na następna sesję przygotuje 

zestawienie kosztów utrzymania placów zabaw. 
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Ad pkt. 13 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk powitała Pan Marian Stępień Naczelnik Wydziału 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Częstochowie, który 

przybył na sesję na zaproszenie mieszkańców. 
 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął 

wniosek Pana Kazimierza Ujmy dotyczący wydania decyzji o przekształceniu działki z terenu leśnego 

na budowlany (kserokopia pisma stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił treść stanowiska: 

STANOWISKO Nr 1/XXIV/2016 

Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 18 lipca 2016 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Pana Kazimierza Ujmy dotyczącego wydania decyzji 

o przekształceniu działki z terenu leśnego na budowlany 

Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Kazimierza Ujmy 

w sprawie wydania decyzji umożliwiającej przekształcenie działki z terenu leśnego 

na budowlany przekazuje do rozpatrzenia Burmistrzowi Blachowni zgodnie z kompetencjami. 

Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania Pana Kazimierza Ujmy o przekazaniu wniosku do właściwego organu 

i poinformowania wnioskodawców o podjętym stanowisku. 

U ZA S A D N I E N I E 

Do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął Pana Kazimierza Ujmy dotyczący wydania decyzji o 

przekształceniu działki z terenu leśnego na budowlany. 

Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 3 lutego 1995 roku o ochronie gruntów rolnych 

i leśnych (tj. Dz. U. z 2015 r., poz. 909) przeznaczenia gruntów rolnych 

i leśnych na cele nierolnicze i nieleśne dokonuje się w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, sporządzonym w trybie określonym w przepisach o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Rada Miejska przekazuje wniosek Burmistrzowi Blachowni w celu rozpatrzenia zasadności 

przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego. 

Wobec powyższego przedmiotowe wnioski należało przekazać do rozpatrzenia Burmistrzowi 

Blachowni. 

Stanowisko zostało podjęte - 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 9 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął 

wniosek Polskiego Związku Działkowców Stowarzyszenie Ogrodowe w Warszawie Rodzinny Ogród 

działkowy „ODLEWNIK” w Blachowni (kserokopia pisma stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił treść stanowiska: 

STANOWISKO Nr 2/XXIV/2016 

Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 18 lipca 2016 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Polskiego Związku Działkowców Stowarzyszenie ogrodowe w 

Warszawie Rodzinny Ogród Działkowy „ODLEWNIK” w Blachowni 

Rada Miejska w Blachowni po zapoznaniu się z wnioskiem Polskiego Związku Działkowców 

Stowarzyszenie ogrodowe w Warszawie Rodzinny Ogród Działkowy „ODLEWNIK” 

w Blachowni w sprawie ujęcia środków finansowych w Budżecie Miasta Blachowni na rok 2017 

z przeznaczeniem na zmianę „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Blachownia” przekazuje do rozpatrzenia Burmistrzowi Blachowni zgodnie z kompetencjami. 

Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania wnioskodawcy. o przekazaniu wniosku do właściwego organu 

i poinformowania wnioskodawcy o podjętym stanowisku. 

U ZA S A D N I E N I E 

Do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął wniosek Polskiego Związku Działkowców Stowarzyszenie 

ogrodowe w Warszawie Rodzinny Ogród Działkowy „ODLEWNIK” w Blachowni w sprawie ujęcia 
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środków finansowych w Budżecie Miasta Blachowni na rok 2017 z przeznaczeniem na zmianę 

„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Blachownia”. 

Rada Miejska przekazuje wniosek Burmistrzowi Blachowni w celu rozpatrzenia zasadności 

przystąpienia do zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Blachownia. 

Ponadto zgodnie z ustawą o finansach publicznych oraz ustawą o samorządzie gminnym do 

kompetencji organu wykonawczego należy inicjatywa w sprawie przygotowania projektu budżetu tj. 

w danym przypadku Burmistrza Blachowni. 

Wobec powyższego przedmiotowy wniosek należało przekazać do rozpatrzenia Burmistrzowi 

Blachowni. 

Stanowisko zostało podjęte - 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 9 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął 

wniosek Pani Agnieszki Jarosz w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytania dotyczące 

wydzierżawienia lokalu przy ul. Kubowicza 7 (kserokopia pisma stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Tomasz Czech przedstawił treść stanowiska: 

STANOWISKO Nr 3/XXIV/2016 

Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 18 lipca 2016 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Agnieszki Jarosz 

po zapoznaniu się z wnioskiem Pani Agnieszki Jarosz w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytania 

dotyczące wydzierżawienia lokalu przy ul. Kubowicza 7, który został oddany 

w użytkowanie w trybie rokowań Rada Miejska w Blachowni przekazuje wniosek do rozpatrzenia 

Burmistrzowi Blachowni zgodnie z kompetencjami. 

Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania wnioskodawcy o przekazaniu wniosku do właściwego organu 

i poinformowania wnioskodawcy o podjętym stanowisku. 

U ZA S A D N I E N I E 

Do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynął wniosek Pani Agnieszki Jarosz w sprawie udzielenia 

odpowiedzi na pytania dotyczące wydzierżawienia lokalu przy ul. Kubowicza 7, który został oddany 

w użytkowanie w trybie rokowań. 

Rada Miejska przekazuje wniosek Burmistrzowi Blachowni w celu udzielenia odpowiedzi na zadane 

w treści pisma pytania, ponieważ zgodnie z art. 30 ust. 2 pkt 3 ustawy 

o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2016r., poz. 446 z póź. zm.) oraz ustawy o gospodarce 

nieruchomościami Burmistrz gospodaruje mieniem komunalnym i prowadził postępowanie 

w przedmiotowej sprawie. 

Wobec powyższego przedmiotowe wnioski należało przekazać do rozpatrzenia Burmistrzowi 

Blachowni. 

W dyskusji na temat wniosku udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński zapytał czy pismo nie jest skargą? 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk wyjaśniła, że wnioskodawca został wezwany 

do sprecyzowania, jakich działań oczekuje od Rady Miejskiej? W odpowiedzi poinformował, że 

oczekuje odpowiedzi na zadane pytania. 

 

STANOWISKO Nr 3/XXIV/2016 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 18 lipca 2016 roku 

zostało podjęte jednogłośnie - 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na sali obecnych 9 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk odczytała treść pisma Związku Komunalnego 

ds. Wodociągów i Kanalizacji w spawie zmian w statucie Związku (pismo stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk wnioskowała o zainstalowanie nagłośnienia na Sali sesyjnej 

w nowej OSP. 
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W wolnych wnioskach został poruszony temat wydania zezwolenia na zbieranie odpadów 

niebezpiecznych dla Firmy EKOTOP. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Marian Stępień 

poinformował, że Starostwo Powiatowe w Częstochowie prowadzi postępowanie na wniosek Firmy 

EKOTOP w sprawie wydania zezwolenia na zbieranie odpadów niebezpiecznych. 

Wyjaśnił, że organ może odmówić wydać pozwolenia, jeżeli zachodzi zagrożenie życia i zdrowia 

lub działalność jest niezgodna z prawem miejscowym i z Program Wojewódzkim Gospodarki 

Opadami.  

Zapis w studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego mówi, że jest to teren 

przeznaczony na działalność gospodarczą, przemysłowa itd.. Nie można odmówić wydania 

zezwolenia, jeżeli działalność jest zgodna z przeznaczeniem terenu. Decyzja może zostać wydane, 

jeżeli zostaną spełnione wszystkie warunki są spełnione. W wydanej przez Burmistrza opinii 

są podane zapisy ze studium uwarunkowań. Starostwo nie ma podstaw odmówić wydania decyzji, 

jeżeli działalność jest zgodna z zapisami studium. 

Mieszkaniec Łojek zapytał Panią Burmistrz, jakie działania podjęła od 1 marca do 20 kwietnia br. 

w celu zablokowania prowadzenie przedmiotowej działalności? Dlaczego protesty mieszkańców 

zostały tak późno wysłane do Starostwa? Co Pani Burmistrz chce zrobić żeby Firmy EKOTOP nie 

było na naszym terenie? 

Mieszkanka Łojek prosiła o wyjaśnienie, jaka jest różnica pomiędzy magazynowaniem odpadów 

a składowaniem, zbieraniem? Uważa, że nasz teren nie nadaje się do składowania odpadów, ponieważ 

jest to teren podmokły, położony w niecce. Na tym terenie znajdowały się szyby, ma wątpliwości do 

przestrzegania norm. Zanieczyszczenia mogą przedostać się do wód gruntowych. Mieszkańcy nie 

chcą, aby taki zakład istniał na naszym terenie. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Marian Stępień 

wyjaśnił, że zakład zajmuje się zbieraniem np. przeterminowanych leków od aptek i przekazuje 

do unieszkodliwiania. Zbieranie wiąże się z czasowym magazynowaniem (do trzech lat).   

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska stwierdziła, że sprawa jest bardzo trudna 

i skomplikowany. Obawiamy się prowadzenia tej działalności na naszym terenie. Z protokołu oględzin 

przeprowadzonych przez Starostwo nie wynika, że na przedmiotowym terenie znajdują się szyby 

pokopalniane. Zapytała Pana Naczelnika czy to zostało sprawdzone? 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Marian Stępień 

wyjaśnił, że Starostwo uzyskało informacje o szybie od jednego z radnych. Miejsce po szybie zostało 

zlokalizowane. Szyby zostały zabetonowane od góry.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że do Starostwa wystosowała pismo 

23.05. br z informacją, że na tym terenie znajdowały się szyby.  

Zapytała czy Starostwo Powiatowe brało pod uwagę możliwość odmowy wydania zezwolenia na 

podstawie art. 46 ustawy o odpadach, który mówi, że organ może odmówić, jeżeli zagrożone jest życie 

i zdrowie? 

Gmina rozważa możliwość odkupienia nieruchomości od Firmy.   

Ponadto głos zabierali Sołtys Łojek Magdalena Maciążka, Radny Henryk Kania, Mieszkanka 

Łojek. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że sprawa zostanie poruszona 

na posiedzeniu Komisji, ponieważ na dzisiejszej sesji temat nie został wyczerpany.  

 

Ad pkt. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady zamknęła XXIV sesję Rady 

Miejskiej w Blachowni. 

 

Protokołowała       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik        Edyta Mandryk 


